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- Ediția din acest an a Campionatului Național Universitar de Atletism 
Indoor a fost găzduită de municipiul Bacău. Întrecerea organizată de 
Ministerul Educației, prin Federația Sportului Școlar și Universitar, în 
parteneriat cu Universitatea „Vasile Alecsandri” din Bacău, a avut pe 
tabloul de concurs studenți de la 16 centre universitare din România. 
Prezenți an de an de la această competiție, studenții de la Universitatea 
„Ștefan cel Mare” din Suceava conduși de Elena Vizitiu au făcut și de 
această dată o figură frumoasă. Astfel, sportivii Alexandru Canceu, 
Cosmin Crăciun și Iulian Hazna au ocupat în întregime podiumul de 
premiere în proba de 5 kilometri marș, în vreme ce Roxana Ghiuță a 
cucerit trei medalii de bronz, în probele de 200, 400 și 800 de metri. 
Printre participanți s-a aflat și sportiva Claudia Costiuc, pregătită de 
antrenorul Cristian Prâsneac la CSM Dorna Vatra Dornei. Atleta în vârstă 
de 19 ani, care este studenta în anul I la Facultatea de Educație Fizică și 
Sport din cadrul Universității „1 Decembrie 1918” din Alba Iulia, a reușit 
să cucerească nu mai puțin de trei medalii. Două de aur, la 400 de metri 
și ștafetă 4x400 de metri, și una de argint, în proba de 800 de metri. 
Multiplă campioană de juniori, tineret și seniori a României, Claudia 
Costiuc a cucerit în urmă cu mai puțin de o lună titlul balcanic Under 20 
în proba de 800 de metri. 
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- Primăria Suceava 
plătește burse 
elevilor cuprinși în 
proiectul USV Dual 
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- Municipiul Suceava achită burse pentru trei colegii tehnice din reședința 
de județ, cuprinse în proiectul „Performanță în formarea profesională 
prin parteneriat cu mediul economic pentru dezvoltarea rutei complete 
de învățământ dual” la Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava. În cauză 
sunt Colegiul Tehnic „Petru Mușat”, Colegiul Tehnic „Alexandru Ioan 
Cuza” și Colegiul Tehnic „Samuil Isopescu”, burse fiind acordate în anii 
școlari 2023-2024, 2024-2025 și 2025-2026. Conform contractului de 
finanțare, în calitate de partener, municipiul Suceava virează „burse 
direct elevilor, din bugetul proiectului, în valoare de 1,476 de milioane de 
lei, reprezentând valoarea eligibilă nerambursabilă PNRR”. 
În bugetul pe anul 2024 a fost prinsă suma de 240.000 de lei. Serviciul 
Proiecte europene a propus majorarea cu 400.000 de lei a contribuției 
aferente proiectului, sumă care urmează a fi aprobată în ședința ordinară 
a CL. 
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Obiectivul general al proiectului constă în creșterea performanței în 
formarea profesională, acesta fiind implementat în cadrul unui consorțiu 
din care, alături de USV, fac parte 40 de parteneri. Este vorba despre 
municipiile Suceava, Câmpulung Moldovenesc, Vatra Dornei, Fălticeni, 
Roman, Târgu Neamț și Botoșani, orașul Siret și comuna Dumbrăveni, 
cât și despre 13 unități de învățământ preuniversitar din aceste localități. 
Li se adaugă 18 agenți economici din localitățile deja menționate, dar și 
din municipiul Piatra-Neamț, orașul Salcea și comuna Baia. 
Cele nouă unități administrativ-teritoriale asigură plata burselor către 
elevi, implicate fiind și în stabilirea curriculumului. Proiectul este 
finanțat în cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență, 
Componenta C15 – Educație, Reforma 4 – Crearea unei rute profesionale 
complete pentru învățământul tehnic superior, Investiția 6 – având în 
vedere dezvoltarea a minim zece consorții regionale și dotarea a minim 
zece campusuri profesionale integrate. 

- Defrișări pentru 
cărbune. Cum au 
fost tăiate peste 470 
de hectare de pădure 
pentru extinderea 
unor mine din Gorj 
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- […] Impactul asupra mediului  
Marcel Mîndrescu este doctor în geografie la Universitatea Ștefan cel 
Mare din Suceava și a făcut parte din grupul prezidențial care a redactat 
raportul privind „Limitarea schimbărilor climatice și a impactului lor: o 
abordare integrată pentru România”.  
Potrivit acestuia, trecerea din fondul forestier a unor suprafețe de teren 
către CEO este în contradicție cu ce spune raportul prezidențial, unde 
este încurajată limitarea mineritului și a producerii de energie pe bază de 
cărbune.  
Din punct de vedere al mediului, activitatea minieră creează o rană 
teritoriului, prin distrugerea anumitor componente naturale. Iar în cazul 
Gorjului, unde lignitul, un cărbune de suprafață, se exploatează în carieră 
și nu în galerie, distrugerea se întinde pe suprafețe și mai mari.  
„Învelișul vegetal, mai ales cel forestier, care are rol în sechestrarea 
carbonului, se va reface cu mare greutate, mai ales în situația actuală, 
când ne confruntăm cu schimbări climatice”, susține doctorul în 
geografie.  
La nivelui Gorjului, explică profesorul universitar, fondul forestier este 
predominant compus din păduri de foioase, mai vulnerabile decât cele 
de conifere.  
„În momentul în care defrișăm foarte mult, pădurea va fi afectată și în 
afara perimetrului de defrișare efectiv. Vor fi pulberi foarte mari din 
cauza mineritului și coborând asta cu pădurile de foioase, care au aparat 
foliar mare, pe care se poate așeza praful, nu va mai pătrunde suficientă 



lumină, iar pădurea va fi afectată”, susține Marcel Mîndrescu.  
Solul, adaugă Mîndrescu, devine foarte vulnerabil, pentru că se distruge 
atât prin acțiunea de minerit, prin trepidațiile constante, cât și prin 
crearea drumurilor de acces și acoperirea lui cu steril.  
În ceea ce privește suprafața de fond forestier scoasă definitiv din 
proprietatea statului și încredințată CEO pentru lucrări miniere, 
profesorul Mîndrescu susține că nu este una mare, dar consecințele se 
întind peste cele 477 de hectare.  
„Imaginează-ți că tu vrei, într-o livadă de măslini, să-ți pui o fosă. 
Suprafața pe care o iei pentru asta e mică, dar efectele fosei se resimt la 
întreaga suprafață”, e de părere Marcel Mîndrescu, doctor în geografie la 
Universitatea Ștefan cel Mare din Suceava. 
 Primele păduri care au apărut în urma exploatărilor din anii ‘80 nu arată 
a păduri naturale nici astăzi 
Potrivit experților de mediu, este greu să pui în balanță ce înseamnă 
scoaterea definitivă din fondul forestier a 477 de hectare și energia 
produsă pe baza cărbunilor extrași din carierele extinse pe hectare 
respective. Însă, ce e clar, explică Teofil Lata de la Bankwatch, e că „nici 
astăzi, primele păduri care au urmat în urma exploatărilor din anii ‘80 
nu arată a pădure naturală”.  
De aceeași părere este și Laura Bouriaud, profesoară universitară la 
Facultatea de Silvicultură a Universității Ștefan cel Mare din Suceava, și 
parte din consorțiu de experți care au lucrat la redactarea noului Cod 
Silvic.  
„Noi nu putem echivala 100 de hectare de pădure pierdută, de unde e 
instalată ea acum, cu nici măcar 200 de hectare de pădure făcută în altă 
parte. Nu există echivalare pentru simplul motiv că pădurea pe care o 
creez eu în altă parte nu are aceeași rezistență, reziliență”, explică 
profesoara Bouriaud. […] 

- Alianța Franceză din 
Suceava a inaugurat 
seria de ateliere de 
conversație 
„Dialogues 
francophones” 
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- Vineri, 23 februarie, ora 16.00, Alianța Franceză din Suceava a inaugurat 
seria de ateliere de conversație Dialogues francophones, animate de 
Aurélie Poc, lector de limba franceză la Universitatea „Ștefan cel Mare” 
din Suceava. 
Absolventă a Facultății de Psihologie a Universității din Caen, Franța, 
Aurélie Poc s-a specializat în didactica FLE la Universitatea Sorbonne 
Nouvelle Paris 3. După o perioadă petrecută în Asia, a descoperit 
plăcerea de a preda și a decis să își continue studiile la Universitatea din 
Antile, cu un master în didactica și managementul limbii franceze ca 
limbă străină în mediu plurilingv. În prezent, Aurélie Poc desfășoară un 
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stagiu în calitate de lector de limba franceză la Universitatea „Ștefan cel 
Mare” din Suceava, în cadrul unui proiect de susținere a filierelor 
francofone derulat de Agenția Universitară a Francofoniei. 
La această primă întâlnire organizată de Alianța Franceză, participanții 
au avut ocazia să descopere câteva elemente din biografia sa precum și 
două spații care i-au marcat existența: Franța, în special Normandia, 
regiunea sa natală și Indonezia, țara sa de adopție. Prezentarea a fost 
punctul de plecare pentru discuții legate de patrimoniu cultural și de 
tradițiile specifice fiecărei țări, dar și despre tradițiile specifice Bucovinei, 
o regiune pe care Aurélie Poc a început deja să o aprecieze 

Jupanu Nici o conducere 
bună nu rămîne 
nepedepsită 
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- Pe 19 decembrie 2023, Valentin Popa își informa colegii că nu va candida 
pentru un nou mandat de rector al Universității „Ștefan cel Mare”. Cel 
care pentru o perioadă a fost și ministru al Educației, spre onoarea 
universității sucevene, le-a transmis acestora un lung mesaj în care arăta, 
printre altele: „Trebuie să spun că sunt mândru de comunitatea 
academică pe care cu onoare am condus-o atâția ani. Am plecat la drum 
în anul 2012 aflând-ne într-o situație financiară foarte grea, cu fonduri 
insuficiente pentru susținerea plății salariilor și a celorlalte cheltuieli 
operaționale, cu un deficit substanțial de imagine, cauzate, în principal, 
de politica ministrului de atunci. Prin munca noastră, a tuturor, am ajuns 
astăzi să avem una dintre cele mai bine finanțate universități din 
România (pe student echivalent), o universitate membră a unei 
prestigioase rețele de universități europene (Neolaia), o prezență 
constantă în clasamentele internaționale, o universitate bine 
reprezentată în consilii și comisii naționale. (…) Universitatea are, astăzi, 
peste 10.000 de studenți (față de un minim de 7.800 provocat de 
politicile din anul 2011), dintre care aproape 15% au domiciliul în afară 
granițelor României, numărul locurilor bugetate pentru români crescând 
cu 75%, iar cele pentru străini de 8 ori. Venitul mediu al angajaților USV 
a crescut în această perioada de 4 ori. La finalul anului 2023, 
universitatea noastră are un sold de peste 50 de milioane de lei (…)”. Pe 
15 februarie, la alegerile pentru Senatul USV, Valentin Popa a primit 176 
de voturi dintr-un total de 280 de voturi valabil exprimate, în condițiile 
în care colegi de-ai domniei sale au beneficiat și de 180, 209 sau 211 
voturi. La alegerile pentru Consiliul Facultății de Științe Electrice și 
Știința Calculatoarelor, din 55 de voturi valabil exprimate, domnul Popa 
a primit doar 37, trei dintre colegii săi beneficiind de mai multe voturi. 
C-așa-i românul când se veselește… Pardon, asta-i din alt film. C-așa-i 
românul când șeful nu-i mai este șef. 



 


